
POJĎTE S NÁMI
NEBUDETE SAMI
P ř í l o h a  p r o  d ě t i  s b o r o v é h o  d o p i s u  K a t a k o m b y  V r š o v i c k é h o  s b o r u  Č C E OČ í s l o

2 0 2 2

6

Milé děti, se Sárou a Tonym jste už ušly pěkný kus cesty. Na vaší cestě jste nebyly samy, protože 

jste díky příběhům z Nového zákona poznaly o kousek víc Ježíše a lidi kolem něj. 

Minule jste se dozvěděly něco víc o farizejích, saducejích a celkově také o lidech nemocných, 

bez naděje a o těch, kteří potřebují pomoc. Všem těm Ježíš pomohl, protože je neodsuzoval, 

naopak odpouštěl jim jejich provinění                          a hříchy.  

„Pojďte s námi, nebudete sami“.

  

U farizea doma

Otázka: Farizej Šimon je stejný dlužník 
jako žena hříšnice. Jenže je mezi nimi 
                rozdíl. Žena - hříšnice o svém 
                   dluhu vůči Bohu ví.
                     Farizej si myslí, že je do-
                      konalý a nic Bohu nedlu-
                         ží. Ježíš svým podobenstvím
                                         o dvou dlužnících ukázal, že každý z nás něco dluží, nako- 
                                                 nec i zbožný farizej.
                                      Co můžeme dlužit? (pozdrav, vlídné slovo, peníze, nějakou
                                                                                věc - např. vypůjčenou knihu nebo ly- 
                                                                                  že, odpověď na dopis nebo sms.) 
                                                                                Napadá vás něco dalšího…..?

Tony, minule jsi 
vyprávěl, jak se Ježíš bavil s fari-
zei. Podle tvého vyprávění dokonce 

někdo z farizeů pozval Ježíše 
k sobě domů.

Je to přesně tak, Sáro. 
Jeden takový příběh vypráví Lukáš, poslouchej: 

Ježíše pozve k sobě domů jeden farizej. Dozví se 
o tom také jedna žena-hříšnice, která do toho 

farizejova domu také přijde. 

To zní napínavě.  
A co se stane potom, když

jsou tam všichni tři? Co na to  
říká ten farizej? Hádám, že se  
mu ta hříšnice nelíbí. Co vlastně ta-

kový hříšník nebo hříšnice dělají, 
   že je farizejové kritizují?

Ježíš nad hříšnicí 
neohrnuje nos jako farizej. On celou 

tu situaci přirovnává k dvěma 
                    dlužníkům. 

Ježíš v příběhu o hříšnici  

v domě farizeově přirovnává 

farizea a hříšnici ke dvěma 

dlužníkům. Oba dva něco dluží. 

Někdo více, někdo méně. Oba dva 

potřebují dluh odpustit.

Víte, v čem je mezi nimi rozdíl? 

Přečtěte si příběh v Lukášově 

 evangeliu 7,36-50.  

O?

Komu se málo odpouští, 
málo miluje. 

K zamyšlení: Odpustil vám někdy někdo něco? 

A co vy? Komu byste chtěli odpustit a co by to 

bylo?O!?
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   Co myslíš, Sáro, 
nepřeháněl to Ježíš s tím odpouštěním? 

Není snadné odpustit někomu, kdo udělal 
něco opravdu moc špatnýho.

V Pavlově dopise Římanům čteme:
„Blaze těm, jimž jsou odpuštěny 
nepravosti a jejich hříchy přikryty.“

ÚKOL: Přečtěte si příběh o hříšnici 
v domě farizeově ještě jednou. Co žena hříš-
nice v příběhu udělala? Zkuste scénu nakreslit 
nebo nakreslete to, co vás na příběhu zaujalo. 

O!
Někdo hřeší víc, někdo 

míň. To Ježíš věděl a taky věděl, 
že je to kvůli lásce. Když někdo nemá 

lásku a ani ji nedostává, tak dělá 
špatné věci. To je smutný.... 

:(  

Tony, vzpomeň si na to, 
co Ježíš říkal s tou třískou v oku. Ta tříska 
ukazuje, že nikdo není bez chyby a každý 

více nebo méně hřeší. 

Ježíš také ukazoval, že sám 
Bůh nám lidem odpouští a odpouští 

v posledku úplně všechno. 

A to je ten 
důvod, proč Ježíš říkal, jak důle-
žité je umět odpouštět. Odpuštění 

je důkaz lásky. 

Ježíš řekl, že ženě hříšnici jsou                odpuštěny mnohé          hříchy, 
protože projevila velikou lásku. (Lk 7, 47)


